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Reportatge

“Badalona té una història im-
mensa”. Així de convençuts s’ex-
pressen els impulsors de l’Asso-
ciació Cultural Alcalde Xifré, que
farà aquest diumenge el seu pri-
mer acte a la plaça que porta el
nom de l’alcalde. Comptarà amb
la presència de l’alcaldessa, Dolors
Sabater, i se celebrarà tot just tres
dies abans del 77è aniversari de la
mort de Frederic Xifré, últim bat-
lle republicà de Badalona, afuse-
llat pel franquisme i al qual es farà
una ofrena floral. L’associació
també oferirà una xocolatada i un
taller de bitlles catalanes.

El nom de l’entitat és una
declaració d’intencions. “Volem
recordar Xifré però també tots els

badalonins que van matar al
Camp de la Bota”, assegura el pre-
sident de l’associació, Carles Mar-
tret. “Jo fins fa quatre dies només
sabia que hi havia una plaça de-
dicada a Xifré, però no coneixia
gaires coses més sobre ell”, reco-
neix. És per això que un grup de
veïns -majoritàriament vincu-
lats a organitzacions o partits
independentistes- han decidit ti-
rar endavant la nova entitat de re-
cerca històrica. “Conèixer la his-
tòria i les tradicions de la ciutat
pot ajudar a crear un sentiment
de pertinença”, defensa el treso-
rer de l’associació, Jordi Tugas.

De tota manera, volen fugir
dels cercles acadèmics i atreure
el públic no iniciat. “Detectem
que hi ha un dèficit en el conei-
xement de la història local, però
també interès per aprendre”, ar-
gumenta el president. 

De moment, l’associació plan-
teja fer rutes guiades per espais pa-
trimonials, així com xerrades so-
bre diferents episodis històrics.
“Molta gent no sap que els pirates
arribaven a Badalona”, diu Tugas.
“O que molts jugadors de la Pen-
ya que van lluitar a la Guerra Ci-
vil no van tornar”, afegeix Martret.

INTERCANVI CULTURAL
A banda de la història, Martret i
Tugas també defensen la via cul-
tural, aprofundint en l’intercanvi
amb les comunitats de migrants
de la ciutat i fomentant la parti-
cipació en activitats culturals en
tots els barris de la ciutat. “Hi ha
veïns del Centre que mai no han
anat al carnaval de Llefià”, posa
com a exemple Tugas.

La història i la cultura, doncs,
es presenten com a nou recurs per
fomentar la convivència.

Història per a la convivència
» L’Associació Alcalde Xifré neix a Badalona amb l’objectiu de fer servir la història com a eina de cohesió
» L’intercanvi cultural entre els barris i comunitats també forma part del full de ruta de la nova entitat

Andreu Merino
BADALONA

MEMÒRIA4El pròxim dime-
cres 15 de febrer farà 77 anys que
un escamot franquista va afu-
sellar Frederic Xifré al Camp de
la Bota. A banda de la seva fei-
na com a industrial, Xifré va ser
l’últim alcalde de la República a
Badalona i va ser el màxim re-
presentant de l’Ajuntament del
1936 al 1937 per Esquerra Re-
publicana de Catalunya.

Poc després de l’alçament
feixista, Xifré es va exiliar a
Marsella i després va tornar a
Catalunya per instal·lar-se a
Alella. No va ser fins al 1939 que
va ser detingut per membres de
La Falange, va ser empresonat a

la Model de Barcelona, sotmès a
un consell de guerra i finalment
afusellat al Camp de la Bota.

Actualment aquest espai l’o-
cupa el Parc del Fòrum, però
durant el franquisme va ser
l’escenari de més de 1.700 afu-
sellaments i el règim de Franco
el va convertir en l’epicentre de
la repressió més violenta de la
dictadura.

Tot i que el Fòrum ha esbo-
rrat les petjades dels escamots,
l’Arxiu Històric del Camp de la
Bota i la Mina vetlla per la me-
mòria d’aquest espai a través
d’un treball participatiu amb
els veïns de la comarca.

Xifré, l’últim alcalde republicà
afusellat pel franquisme

Carles Martret (esquerra) i Jordi Tugas (dreta) a la plaça Alcalde Xifré de Badalona. Foto: Cristian López
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“Les urnes no es jutgen”
#LoveDemocracy

@ForcadellCarme
Ni un pas enrere per 
defensar les urnes 
i la democràcia!
#9NSomTots.

@KRLS
Gràcies a tots els que 
heu donat suport 
als qui van ser fidels 
a la democràcia!

@junqueras
Avui tots els 
demòcrates haurien 
de defensar la 
democràcia.

@joancomaroura
Baixant cap a #BCN.
El #6F hi serem,
com vam ser-hi 
el #9NSomTots.

@jordisanchezp
Ens volen precintats,
callats i derrotats.
Exercirem els nostres
drets. Per dignitat. 

@jcuixart
Avui l'Estat ha perdut. 
La democràcia i la 
dignitat han tornat 
a guanyar.

@AdaColau
Posar urnes no pot 
ser delicte en un estat
democràtic. Avui #6F 
jo també m'acuso.

Gairebé 50.000 catalans es van aixecar
ben d’hora el passat dilluns 6 de febrer per
ser a trenc d’alba davant de les portes del
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya
(TSJC). El motiu, expressar el seu suport
a l’expresident de la Generalitat, Artur
Mas, i a les exconselleres Joana Ortega i
Irene Rigau, jutjats per desobediència i
prevaricació com a responsables polítics
del procés participatiu del 9-N.

“Les urnes no es jutgen”, van clamar
els concentrats des d’un passeig Lluís
Companys que es va omplir d’estelades
i pancartes reivindicatives, algunes d’e-
lles en anglès, amb diferents missatges.
Abans d’arribar al passeig Lluís Com-
panys, la llarga comitiva encapçalada per
Mas, Ortega i Rigau havia sortit des del
Palau de la Generalitat. Al seu costat hi
va ser, durant tot el recorregut, l’actual
president de la Generalitat, Carles Puig-
demont, que una estona abans havia dit
durant la seva declaració institucional
que “molts ens sentim jutjats”. També hi
eren, entre molts altres, la presidenta del
Parlament, Carme Forcadell, el vicepre-
sident i conseller d’Economia, Oriol
Junqueras, i el portaveu del PDECat al
Congrés, Francesc Homs, que també
serà jutjat per la mateixa qüestió. La co-

mitiva es va aturar al Fossar de les Mo-
reres per cantar l’Estaca de Lluís Llach.

“ESTAT DEMOFÒBIC”
Al final del recorregut, un cop arribats al
passeig Lluís Companys, la comitiva va ser
rebuda pels líders de les entitats sobira-
nistes: el president de l’ANC, Jordi Sánchez;
el president d’Òmnium, Jordi Cuixart; i la
presidenta de l’AMI, Neus Lloveras. En de-
claracions als mitjans, Cuixart va acusar Es-

panya de ser “un Estat demofòbic”, men-
tre Sànchez, en un parlament davant dels
manifestants, va assegurar que “mai més
no permetrem que la justícia espanyola jut-
gi un president de la Generalitat”. Per la
seva banda, Lloveras va qualificar la mo-
bilització de “festa de la democràcia”. 

Des del món no independentista, la
principal expressió de suport va ser la de
l’alcaldessa de Barcelona, Ada Colau, així
com les de les alcaldesses Sabater i Par-
lon [veure pàgina 18]. De les tres, però,
només Sabater va ser a la concentració.

Albert Ribas
BARCELONA

JUDICI440 minuts de declaració. Aquest
és el temps que l’expresident de la Gene-
ralitat Artur Mas va estar davant del mi-
cròfon en l’inici del judici al 9-N celebrat al
Tribunal Superior de Justícia de Catalun-
ya (TSJC). La declaració de Mas es va ba-
sar a defensar el que ja havia dit en ante-
riors ocasions: “Sóc responsable de tot”. 

L’expresident va explicar que ell va ser
el màxim impulsor “de la idea del procés par-
ticipatiu, de com havíem de substituir o fer
evolucionar la consulta perquè es complís
l'objectiu de preguntar al poble de Cata-
lunya”. “Sempre m'he declarat responsable
d'això, d'haver tingut la idea i de tirar-la en-
davant”, va afirmar. Al mateix temps, Mas
va voler deixar clar que en cap moment hi
va haver desobediència al Tribunal Consti-

tucional (TC) i va diferenciar el procés par-
ticipatiu de la consulta pensada inicial-
ment. Un procés participatiu que es va fer,
com també es va encarregar de recordar
Mas, gràcies als voluntaris: “No s'hauria po-
gut dur a terme el 9-N sense la participació
generosa de 42.000 persones. Van ser ele-
ment imprescindible i peça clau del 9-N”.

Per la seva banda, l’exvicepresidenta
del Govern Joana Ortega es va moure en
la mateixa línia argumental de Mas i va
parlar dels voluntaris com “l’ànima” del
9-N. Ortega va afirmar que “no hi va ha-
ver cap funcionari implicat” en l’organit-
zació de la jornada. Per últim, l’exconse-
llera d’Ensenyament Irene Rigau va ne-
gar haver pressionat els directors d’institut
perquè obrissin els centres educatius. 

Mas: "Sóc responsable de tot"

Mas, Ortega i Rigau van

rebre el suport de gairebé

50.000 persones abans 

del judici del 9-N

@nuriaparlon
Jutjar un expresident
per unes urnes 
de cartró és un
despropòsit
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Actualitat a la xarxa

Un diari plural

per Alfons Carreras de Cabrera

El Sr. Millo diu en una entre-
vista publicada en un diari ca-
talà, que el referèndum és im-
possible i que els Srs. Puigde-
mont i Junqueras ja ho saben
però no s’atreveixen a dir-ho al
poble, i ho il·lustren amb un ex-
emple molt quotidià: els se-
màfors en vermell no es poden
passar i, si es passen, hi ha san-
cions i, a més, es pot produir un
xoc de conseqüències greus. 

Gran exemple! Els semà-
fors en vermell no és que sigu-
in impossibles de passar, és que
en moltes ocasions s’han de
passar perquè hi ha una ur-
gència que ho requereix. Pot
portar conseqüències més
greus esperar-se al semàfor
fins que es posi verd que no pas
saltar-se’l, això si, fent sonar la
sirena i amb precaució, com fan

les ambulàncies, per exemple.
I això és exactament el que fa-
rem els catalans. El mes de se-
tembre tindrem referèndum,
perquè esperar-nos a que ens
facin una oferta que no com-
pliran, és pitjor que entomar la
sanció que el “seu” tribunal
constitucional ens posarà. 

I les possibles conseqüèn-
cies greus del xoc que hi pugui
haver no són més que amena-
ces que, venint d’un delegat
del “Gobierno de España”, ens
atorguen el grau de colònia
ocupada. Democràcia, Sr. Mi-
llo! Si realment vol ajudar els
seus conciutadans, dialogui
amb el Sr. Rajoy i convenci’l de
posar el semàfor verd per poder
exercir la democràcia. Més tre-
ballar pels ciutadans de Cata-
lunya i menys amenaces!

Un diari participatiu

4Millo i un semàfor
per Pedro Jesús Fernández                 

4Va venir la llum

Fa 42 anys, molts dels barris de
Badalona patien greus deficièn-
cies d’enllumenat i clavegueram,
entre altres problemes. Les cons-
tructores, a les quals l’ajuntament
franquista els obligava a fer el cla-
vegueram i instal·lar llums als
carrers, mai no complien aques-
tes obligacions i ningú de l’A-
juntament els ho recordava.

Un exemple d’això el tenim
al barri de Llefià. Als carrers no
hi havia ni una sola bombeta. Els
carrers eren intransitables i, a
més, la brutícia s’acumulava per
tot arreu. Això comportava la
proliferació de rates i, conse-
qüentment, un perill per a la sa-
lut dels veïns.

En aquella època tota mani-
festació era dissolta sense con-
templacions per la Guàrdia Civil
o la Policia Nacional -els grisos-
i organitzar-la no era gens fàcil.
Tanmateix, el gener de 1975 més
de 500 persones es van mani-
festar pacíficament per l’avin-
guda Marquès de Sant Mori por-
tant espelmes enceses i dema-
nant l’enllumenat dels carrers.
També durant tres nits consecu-
tives molts veïns van deixar els
llums de les cases encesos en se-
nyal de protesta i solidaritat.

Explico això perquè l’1 de fe-
brer, centenars de persones es
van concentrar al barri del Gorg
i van participar en una marxa
amb espelmes que va acabar a la
plaça Roja del barri de Sant Roc.
Tot i que han passat molts anys,
hi ha problemes que mai no s’a-
caben de solucionar. 

L’objectiu d’aquesta mani-
festació era protestar pels talls de
llum que s’han produït en alguns
barris de Badalona a causa de les

deficients instal·lacions i també
pels preus abusius. A Espanya l’e-
nergia és de les més cares d’Eu-
ropa, gràcies a la complicitat del
govern del PP amb les empreses
subministradores.

Els subministraments bà-
sics –llum, aigua i gas– són drets
que tots hauríem de tenir garan-
tits a un preu just. Com es diu en
el manifest que es va llegir al fi-
nal de la manifestació, no poden
ser un privilegi per a uns quants,
sinó un dret per a tothom.

Aquest dies s’ha parlat molt
de la pobresa energètica i s’ha de-
nunciat que a Espanya hi ha uns

5 milions de persones –a  Cata-
lunya són més de 300.000– que
no poden mantenir el seu habi-
tatge a una temperatura ade-
quada. Un escenari –es pot llegir
al manifest– que no ha de sor-
prendre ningú si tenim en comp-
te que el 10% de les llars amb 
menys renda han perdut un 43%
del poder adquisitiu des del 2006,
mentre que el rebut de l’electri-
citat ha pujat un 60% i el de l’ai-
gua un 66%.

El problema s’agreuja si, a
més, aquests dies i coincidint
amb l’onada de fred, el preu in-
crementa exponencialment i el

president del govern espanyol i
del Partit Popular, Rajoy, no-
més se li ocorre dir per justificar-
ho que el que passa és que no
plou.

El que no explica és que molts
dels seus amics estan col·locats a
Endesa i cobren sous milionaris.

Al barri de Sant Roc, però
també a altres barris, ja fa temps
que els veïns denuncien la man-
ca d’inversions per millorar els
serveis bàsics.

A tota la ciutat es pot obser-
var l’estat deplorable del cablejat
i el perill que això suposa pels ve-
ïns mentre que els beneficis d’En-
desa no paren de créixer.

Ara, no tan sols protestaven
els veïns. La manifestació l’en-
capçalaven, a més de represen-
tants d’entitats socials, l’alcal-
dessa de Badalona, Dolors Sa-
bater, i la de Santa Coloma de
Gramenet, Núria Parlon.

Això sí que ens demostra que
ara els ajuntaments, en aquest cas
si més no, estan al costat dels 
veïns i es pot aconseguir, no no-
més, aturar els talls indiscrimi-
nats, sinó també millorar i am-
pliar els subministraments.

Si es volen evitar els talls del
servei, cal que les empreses dis-
tribuïdores informin els ajunta-
ments i cal, també, un pla de
manteniment i millora que eli-
mini els pals de fusta i el cablejat
que travessa els carrers i malmet
els edificis.

Ara no hem de parar. No po-
dem continuar suportant els abu-
sos i el perill que suposa el fet de
tenir unes instal·lacions total-
ment obsoletes. Els ajuntaments
han d’actuar i exigir uns serveis
dignes per a tothom.    

“El preu de l’electricitat

creix i el president del

govern espanyol diu

que el que passa 

és que no plou”

#TotsSom9N

@mariadolorsa: Avui des de bon matí és
molta la gent que ocupa el carrer per de-
fensar la democràcia amb fermesa des de
la pluralitat i amb llibertat. #6F.

#StopDesnonaments

@PAHVGramenet: Es van suspendre els
desnonaments de Mostafa i Kona.
#MostafaSeQueda. #KonaSeQueda. A
Santa Coloma som imparables!

#AbúsElèctriques

@FAVBBadalona: Contra els abusos in-
justificats de les tarifes elèctriques, con-
centració dimecres 8 de febrer a les 19:30h
a la Plaça de la Vila de Santa Coloma.
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Parlen els
veïns

Montse
“Crec que no es pot
saber certament,
però jo diria que sí.
També he de dir
que considero que
els immigrants han
de fer un esforç per

adaptar-se al lloc on arriben, perquè
crec que en definitiva això també faria que
s’enriquissin personalment.”

Iker
“Sí, i crec que aug-
menta perquè hi ha
la sensació que els
polítics donen més
als estrangers que
no pas als d’aquí.
Personalment conec

molts casos de gent que ha nascut aquí i
que no té cap ajuda per pagar el lloguer,
per exemple, i molts estrangers sí.”

Miquel
“I tant que ha cres-
cut, entre altres mo-
tius perquè també
ha augmentat la im-
migració. Personal-
ment, considero que
tots aquests nouvin-

guts s’haurien d’integrar molt més. És evi-
dent que tenen una cultura diferent, però
cal que facin un esforç d’adaptació.”

Marisol
“Sí, últimament es
parla molt d’inte-
gració, però el ra-
cisme potser creix
perquè els governs
no fan bé la seva
feina. Crec que és

una suma de moltes coses. Hi ha la per-
cepció que els immigrants reben més ajuts
i això crea una sensació d’indefensió.” 

Creus que en els darrers anys el racisme ha augmentat a Badalona?
per Toni Enguix

Un diari obert

@Pilar1207: Hasta los catalanes que no
apoyan la independencia quieren el refe-
réndum. El juicio ha convertido a Artur
Mas en un mito.

@CowboyEnParo: Putin, el que nos va a
salvar de los bárbaros, acaba de firmar
una ley que despenaliza la violencia
doméstica. Venga, hasta luego.

@ANA_CATALUNYA: El gobierno español
precintará los colegios electorales si hay refe-
réndum en Catalunya. Así legitima la De-
claración Unilateral de Independencia. 

Opinió en 140 caràcters

per Isabel Marcuello (MES Sant Adrià)

El passat dia 19 de gener, organitzat per
l'Associació de dones Adrianes, va te-
nir lloc a la Biblioteca Font de La
Mina l'acte d'homenatge a la infatiga-
ble lluitadora pels drets socials, espe-
cialment, dels infants i les dones, que
era M. Àngels Rosell. 

En el decurs de l'acte, l'alcalde
Joan Callau va anunciar: "l'Ajuntament
farà filla adoptiva de la ciutat a la Ma-
ria Àngels Rosell i Simplicio". Res a ob-
jectar, per descomptat des de Movi-
ment d'Esquerres Sant Adrià aplaudim
i ens afegim a la iniciativa. Però no po-
dem deixar de preguntar-nos, és aquest
el millor homenatge que li podem
fer?, És aquest l'homenatge que la M.
Àngels voldria? 

La resposta a les dues preguntes, la
gent que la coneixíem diríem que no. El

millor homenatge que Sant Adrià li pot
retre a M. Àngels Rosell és construir,
d'una vegada per totes, l'Escola Bressol,
prevista des dels inicis en el Pla de
Transformació del Barri de La Mina.
Construir-la, posar-la en marxa, i po-
sar-li el seu nom. 

Prioritzar que el barri de La Mina
tingui un equipament per a la petita
infància que continuï la tasca del cen-
tre que la M. Àngels va fundar, se-
ria –per algú com el seu amic Josep M.
Monferrer la va descriure: "una per-
sona que no li agradaven els reconei-
xements, que no tenia afany de pro-
tagonisme. Una dona discreta que
sabia estar al seu lloc sense fer mas-
sa soroll"–, el millor record, el millor
homenatge que Sant Adrià podria re-
tre a M. Àngels Rosell i Simplicio.

4El veritable homenatge

Quiero expresar mi solidaridad y total
apoyo a la concejala de participación y
convivencia de la ciudad de Badalona, se-
ñora Fátima Taleb, que fue víctima de in-
sultos y agresiones islamófobas. 

Fui concejal del Partido Popular de
un pueblo de Sevilla. Pero lamentable-
mente tuve que abandonar el partido por
la fuerte presencia islamófoba que se res-
piraba en un sector importante de él, afi-
nes a los postulados más radicales de la
extrema derecha. Como musulmana y
llevando el pañuelo padecí en los últimos
tiempos de mi militancia situaciones que
herían mis convicciones no solo religio-
sas, sino también humanas. No obstan-
te, a nivel personal mantengo unas re-
laciones entrañables con los compañe-
ros que tuve y con los vecinos sevillanos
de ese pueblo extraordinario.

Hay ideologías radicales y extremis-
tas que no respetan los principios ele-
mentales de los derechos humanos, y son
no solo dañinas sino carroñeras: están
esperando el momento oportuno –cri-
sis económica y de valores, atentados, 
guerras, emigración, etc– para atacar a
su presa. Se distinguen fundamental-
mente en su fanatismo y el odio que des-
prenden al otro, al diferente. Para esto
se requiere que haya individuos dispu-
estos a concretizar esta ideología de ex-
trema derecha y lanzar en momentos de-
licados y difíciles proclamas con dis-
cursos fuertemente populistas, racistas

y xenófobos, incitando al odio y sacan-
do las más bajas pasiones que pueda te-
ner el ser humano.

Esto que le ocurre a la concejal Fá-
tima Taleb, al igual que a otros muchos,
es por ser musulmana. Son los frutos
amargos que ha sembrado el hoy res-
ponsable del PP en Cataluña, Xavier
García Albiol, elegido alcalde en 2011 en
Badalona gracias a un discurso popu-
lista, racista, xenófobo y excluyente que
caló principalmente en el semillero de
los hijos de antiguos emigrantes anda-
luces y extremeños. Hay que recordar
que tanto a estos inmigrantes como a
él –Albiol es originario de una aldea de
Almería, Andalucía– también en Cata-
luña se les ha denominado, despectiva-
mente, con la palabra “charnegos”. De
Albiol destaco solo estas perlas islamó-
fobas y racistas: "una religión que en su
versión más radical es capaz de matar no
puede tener el mismo trato que el res-
to de creencias", "o aceptan nuestros va-
lores o que se vuelvan por donde han ve-
nido", "los inmigrantes irregulares no de-
ben estar cómodos en Badalona", etcé-
tera. Lo verdaderamente grave para la
convivencia es que individuos con estas
convicciones puedan tener puestos de
responsabilidad.

Señora Fátima Taleb, estoy conven-
cida de que los hombres y mujeres de este
país están a tu lado. Adelante que la jus-
ticia y la razón están contigo.

per Fátima Mohamed Kaddur, exregidora del PP a Gines (Sevilla) 

4Todas somos Fátima
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TERRORISME4Badalona torna a
estar sota el focus mediàtic a cau-
sa d’una operació antigihadista,
que va tenir lloc dimarts a Llefià i
la Salut. La Guàrdia Civil va dete-
nir dos joves de 25 i 27 anys acu-
sats de presumptes delictes d’a-
doctrinament i captació gihadista.
Segons la policia, els dos joves for-
marien part d’un grup vinculat a
l’autodenominat Estat Islàmic
(Daesh) i es dedicarien a difondre
propaganda gihadista a les xarxes
i a finançar Daesh a través del trà-
fic de droga. A més, els detinguts
haurien mantingut contacte re-
gular amb combatents de l’orga-
nització terrorista. 

Segons assegura la Guàrdia Ci-
vil, els detinguts haurien aconse-
guit captar diverses persones, a les
quals haurien convençut per in-
corporar-se a les files del Daesh.
Una voluntat que els dos detinguts
també haurien manifestat.

Amb aquests dos detinguts, a
la ciutat ja en són onze en opera-
cions contra el gihadisme des del
2012. Les xifres situen Badalona
com a cinquena ciutat de tot l’es-
tat espanyol on s’han arrestat més
presumptes gihadistes en els úl-
tims quatre anys, per darrere de
Ceuta (24), Melilla (21), Madrid
(20 i Barcelona (18), segons dades
del Ministeri de l’Interior.

PLA PER LA CONVIVÈNCIA
Les detencions dels dos joves
han coincidit amb la proposta
que el govern municipal  ha fet
als grups de l’oposició per signar
un pacte per la convivència i
contra la xenofòbia.

Des de fa una setmana els
partits tenen sobre la taula una
convocatòria de reunió que

s’hauria de celebrar en el marge
d’una setmana. L’objectiu és arri-
bar a un acord que permeti a l’e-
xecutiu de Sabater lluitar conta
“qualsevol delicte d’odi” que hi hagi
a la ciutat, tant per la via política
com per la judicial. “Entre tots i to-
tes podem redreçar la situació i do-
nar una imatge positiva de Bada-
lona cap a l’exterior”, diu el tercer
tinent d’alcaldia Jose Téllez en la
carta enviada als grups. 

Téllez fa referència a la inca-
pacitat de tots els partits amb re-
presentació al Ple d’arribar a un
acord perquè l’Ajuntament exer-
cís d’acusació particular en les
denúncies per agressions racistes
presentades per la regidora Fàti-
ma Taleb. El govern va proposar
donar poders a Sabater per deci-
dir si el consistori exercia d’acu-
sació en casos de violència racis-
ta o masclista, però la resta de
grups no s’hi va avenir. El tercer ti-
nent d’alcaldia assegura que ha re-
but respostes informals positives
per part de diversos grups sobre la
possibilitat de participar en aquest
pacte, però el termini previst s’a-
llargarà. “L’alcaldessa podria por-
tar la qüestió a la pròxima junta de
portaveus, al març”, diu Téllez.

El regidor convida tots els par-
tits a prendre’n part, però creu que
el PP s’hauria de “retractar” de les

declaracions fetes sobre els atacs
racistes a Taleb. “També han de fer
autocrítica de la falta de polítiques
de convivència durant el seu man-
dat”, afegeix.

D’altra banda, el regidor de-
fensa que el pacte pot ser una
bona eina per combatre la radi-
calització. En aquest sentit, la co-
munitat islàmica Al Riduan in-
sisteix en la necessitat de treballar
amb els joves susceptibles de ser
radicalitzats. “Els fonamentalistes
tenen els seus recursos, nosaltres
hem de tenir els nostres”, argu-
menta Rachid Haddad. La co-
munitat manté la demanda d’ins-
tal·lar un centre cultural islàmic a
la Salut amb l’objectiu de fer pe-
dagogia sobre l’Islam.

“TOTES SOM FÀTIMA”
Demà el Centre Cívic la Salut aco-
llirà a les sis de la tarda l’acte Per
la convivència en la diversitat
#TotesSomFatima. Hi seran el
quart tinent d’alcaldia de Barce-
lona, Jaume Asens, el secretari d’I-
gualtat de la Generalitat, Oriol
Amorós, el director general d’Afers
Religiosos de Catalunya, Enric
Vendrell, i la portaveu de SOS Ra-
cisme, Alba Cuevas.

Tots els grups parlamentaris hi
enviaran representants a excepció
del Partit Popular.

Una de les detencions es va produir al carrer Calderón de la Barca. Foto: Arxiu

Dos detinguts en una operació
antigihadista a la Salut i Llefià

» Ja són 11 els presumptes gihadistes detinguts a la ciutat des del 2012
» El govern proposa a l’oposició refer el pacte per la convivència

El Ple dels pressupostos,
ajornat per falta d’acord

NEGOCIACIONS4El Ple muni-
cipal extraordinari previst per al
pròxim 14 de febrer i en el qual
s’havien de sotmetre a votació els
pressupostos municipals, final-
ment s’haurà d’ajornar. El mo-
tiu, la falta de suports al pres-
supost d’inversions per part dels
grups de l’oposició. Les nego-
ciacions de l’executiu de Dolors
Sabater se centren en el PSC, que
té la clau del Ple, i els socialistes
encara no han donat el seu vis-
tiplau a la proposta d’inversions
del govern. 

El PSC està estudiant la pro-
posta del govern i la seva inten-
ció és que el pressupost inclogui
un nou equipament de ciutat.
Això sí, els socialistes encara no
han fet públic de quin tipus se-
ria ni on s’hauria d’ubicar.

Per la seva banda, l’executiu
de Sabater valora positivament
les converses per arribar a un
acord i explica que la intenció del
govern és portar al Ple del 28 de
febrer la votació dels comptes
municipals. 

En canvi, el PSC sí que ha

donat llum verda al pressupost
ordinari de l’Ajuntament, des-
prés que el govern municipal
hagi accedit a la seva petició
d’augmentar la despesa en més
d’un milió d’euros, una quanti-
tat que bàsicament es destina-
rà a plans d'ocupació, mante-
niment i neteja dels espais pú-
blics o en la posada al dia de les
instal·lacions esportives.

ESMENES AL PARLAMENT
D’altra banda, el PSC va acon-
seguir que la comissió d’Eco-
nomia i Hisenda del Parlament
aprovés set esmenes als pres-
supostos de la Generalitat per al
2017 relacionades amb inver-
sions a Badalona. Les més des-
tacades són les propostes d’a-
llargar la Línia 1 del metro des
de Fondo fins a Pompeu Fabra,
allargar el tramvia des de Sant
Adrià, dotar de més personal els
jutjats de Violència de Gènere i
recuperar el bus fins a les Cos-
tes de Montgat.

Ara les propostes s’hauran de
votar al Ple del Parlament.

El deute municipal es redueix
un 9% respecte de l’any passat
ECONOMIA4L’Ajuntament ha
tancat el 2016 amb un deute mu-
nicipal de 81.958 euros, la qual
cosa suposa una reducció del 9%
respecte del 2015. La part més im-
portant del deute correspon a les
operacions a llarg termini amb en-
titats bancàries, que arriben als 71
milions, mentre que a l’Estat se li
deuen 10,9 milions.

D’altra banda, el deute d’or-
ganismes autònoms i empreses
municipals és de 16,4 milions, xi-
fra que s’ha de sumar als diners
que deu el consistori. Tot plegat,
suposa que el deute correspongui

a 403 euros per habitant, setze
menys que fa un any.

El govern de Dolors Sabater es
va marcar l’objectiu de reduir el
deute un 25% un cop s’acabés el
mandat. “Som a prop d’aconseguir
l’objectiu de reduir el deute que
ens vam trobar en més del 25%, i
tan sols en dos anys de mandat”,
defensa el tercer tinent d’alcaldia,
Jose Téllez, que explica que la vo-
luntat de l’Ajuntament és priorit-
zar les inversions socials per sobre
del pagament del deute. “No és
just que l’Estat obligui a prioritzar
el pagament als bancs”, diu. 

Plaça Trafalgar | 1,5 milions per a la reforma
El projecte de reforma de la plaça Trafalgar costarà 1,5 milions d’euros. Està previst
que les obres comencin l’abril del 2018 i finalitzin l’abril del 2019. El projecte de re-
forma de la plaça Trafalgar preveu la creació d’un espai lliure amb molta vegetació i

salvar el desnivell amb l’avinguda del Marquès de Sant Mori amb una grada.



Badalona 9 | línianord.cat9 febrer 2017

EQUIPAMENTS4L’Ajuntament
ha anunciat que les obres per
substituir la caldera del polies-
portiu de Bufalà començaran la
primera quinzena de març. La
substitució de la caldera és un dels
requeriments que l’Agència de Sa-
lut Pública de Catalunya havia fet
al consistori després del brot de
legionel·la detectat a l’equipa-
ment el 2014.

El govern municipal va fer l’a-
nunci d’obres dimarts, el mateix
dia que el PP va acusar l’executiu
de Dolors Sabater de deixadesa.
“És inadmissible que els usuaris
del poliesportiu hagin d’acabar
pagant la incompetència d’a-
quest govern i la seva deixadesa
durant gairebé un any”, va dir el
seu portaveu, Juan Fernández.

La nova caldera
per al pavelló de
Bufalà, al març

DRETS4L’Ajuntament està des-
envolupant un programa pioner
per prevenir la mutilació genital fe-
menina.  El programa es basa en
la metodologia de la Fundació
Wassu de la Universitat Autòno-
ma de Barcelona i vol prevenir la
mutilació a través de l’apodera-
ment de les famílies, perquè siguin
elles les que abandonin aquesta
pràctica tradicional en algunes
cultures.

Aquesta no serà la primera
mesura presa per l’Ajuntament per
abordar la qüestió, ja que des del
2010 s’ha treballat amb més de
500 professionals de deu serveis
diferents de la ciutat, s’han realit-
zat més de quaranta sessions en
grups reduïts i s’han organitzat
quatre jornades de formació per a
professionals. A la ciutat hi viuen
293 dones procedents de països on
es practica la mutilació.

Pla pioner contra
la mutilació
genital femenina

Mas i Falcó en un moment de l’acte de comiat. Foto: Twitter

Falcó s’acomiada com a regidor
acompanyat d’Artur Mas

COMIAT4El regidor de CiU, Fe-
rran Falcó, va escenificar dilluns el
punt final a la seva carrera políti-
ca municipal amb un acte al Tea-
tre Principal que va comptar amb
la presència de l’expresident de la
Generalitat, Artur Mas. El mateix
dia que va declarar com a investi-
gat per un delicte de presumpta
desobediència per l’organització
del 9-N, Mas va acompanyar Fal-
có, que deixarà de ser regidor
després de catorze anys. La re-
núncia oficial tindrà lloc el 28 de
febrer durant el Ple Municipal.

Ara, Ferran Falcó passarà a de-
dicar-se exclusivament a la seva
feina com a Secretari General del

departament de Territori i Soste-
nibilitat de la Generalitat, com a
mà dreta del conseller Josep Rull.

Precisament, Rull va encap-
çalar la comitiva del PDECat a l’ac-
te, formada pel diputat al Congrés
Francesc Homs, el president del
grup parlamentari de Junts pel Sí,
Jordi Turull, i la coordinadora
general de la formació, Marta
Pascal, entre altres.

Falcó va repassar la seva tra-
jectòria i va reconèixer que no es
va “veure amb cor” de remuntar els
mals resultats de CiU en les elec-
cions municipals del 2015, en què
els nacionalistes van obtenir dos
regidors. Per la seva banda, Mas va

recordar el cas Adigsa. Falcó va es-
tar imputat durant vuit anys abans
que el deixessin d’investigar, la
qual cosa l’expresident va qualifi-
car de “putada”. “Ell s’hi va saber
sobreposar”, va afegir.

D’altra banda, l’adéu de Falcó
ha provocat un nou conflicte entre
el PDECat i Unió per la presidèn-
cia del grup municipal, tal com
avançava El Punt Avui. Tradicio-
nalment, Convergència se’n feia cà-
rrec, però ara el regidor d’Unió,
Jordi Subirana, argumenta que ell
estava per sobre del substitut de
Falcó, Pere Martínez, a la llista elec-
toral i que, per tant, aquesta res-
ponsabilitat li pertoca a ell.
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Les excavacions acabaran al març. Foto: Ajuntament

El patrimoni romà de la C-31 
no impedirà les obres del lateral

FESTIVAL4El Teatre Principal
s’inundarà d’humor i màgia dis-
sabte amb motiu de la 27a edició
del Festival Internacional de Mà-
gia – Memorial Li-Chang. Els
mags Joaquín Matas i Miguel
Ángel Gea i l’humorista José Cor-
bacho seran els mestres de ceri-
mònies del primer espectacle del
festival, que tindrà continuïtat el
dia 18 amb l’espectacle Pota de ca-
bra 2.0 del mag badaloní Enric
Magoo, també al Teatre Pincipal.

L’endemà, el 19 de febrer
serà el torn del mag Edgard amb
el muntatge Somiatruites, un
espectacle familiar i per a tots els
públics, en què es combina la mà-
gia més espectacular dels grans
aparells amb la màgia més im-
pactant de petit format.

La màgia i l’humor
tornaran a omplir
el Teatre Principal

CINEMA4Badalona va tenir una
gran dosi de protagonisme en la
gala dels Premis Goya celebrada
dissabte. El badaloní Marc Orts va
rebre el premi a millor so per Un
monstruo viene a verme, con-
juntament amb Oriol Tarragó i
Peter Glossop, però les bones no-
tícies no es van acabar aquí.

Després de guanyar la Palma
d’Or de Cannes i emportar-se el
Gaudí a millor curt, el curtme-
tratge Timecode de Juanjo Gi-
ménez -guanyador del Premi
d’Honor Filmets 2016- va rebre
també un Goya a millor curt de
ficció. Ara, Giménez haurà d’es-
perar per veure si guanya l’Oscar
al qual està nominat Timecode.

Per últim, Decorado, dirigit
per Alberto Vázquez  i present a
la 42a edició del festival Fil-
mets, va guanyar el Goya a mi-
llor curt d’animació.

De Badalona als
premis Goya: tres
històries d’èxit

TROBALLA4La vella Baetulo
torna a aparèixer. Durant les ex-
cavacions arqueològiques prè-
vies a les obres del lateral de la
C-31 i encarregades per la Ge-
neralitat, han aparegut diversos
elements de la ciutat romana,
entre l’avinguda de Martí Pujol
i l’avinguda del President Lluís
Companys. Tot i això, l’Ajunta-
ment no preveu que la desco-
berta impedeixi tirar endavant
les obres de la infraestructura.

Entre altres elements, s’han
trobat nombroses habitacions,
dipòsits i espais relacionats amb
activitats artesanals i indus-
trials i més de 200 rases de

vinya d’època romana. S’hi han
trobat força elements decoratius
que pertanyien a cases particu-
lars, la majoria dels quals són
pintures murals i mosaics, al-
guns dels quals s’han mantingut
en perfecte estat. També s’han
localitzat dipòsits i espais rela-
cionats amb activitats artesanals
i industrials

Les troballes permetran es-
tudiar l’estructura urbanística
d’aquesta zona de Baetulo, fins
ara poc documentada. Per
exemple, les excavacions de-
mostren que la ciutat ocupava
el turó d’en Rosés des del segle
I aC fins al IV dC i que el nucli

urbà era més extens del que es
pensava.

Pel que fa a la incidència
que la descoberta pugui tenir en
el desenvolupament de les obres
del lateral de l’autopista, l’A-
juntament assegura que al març
-un cop finalitzades les excava-
cions arqueològiques- es dema-
narà a la Generalitat que tapi les
restes de la ciutat romana per
poder construir el lateral.

Aquestes, segons el consis-
tori, estan situades en una cota
inferior a la futura calçada del la-
teral, per la qual cosa no s’hau-
rien de veure afectades per les
obres que s’hi facin.
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Santa Coloma

EQUIPAMENTS4La reivindicació
de la plataforma SOS Gent Gran
per disposar d’una segona resi-
dència de gent gran pública i d’un
centre de dia, també públic, a
Santa Coloma continua fent pas-
sos endavant. La comissió d’Eco-
nomia i Hisenda del Parlament ja
ha votat a favor de les esmenes pre-
sentades pel PSC i Catalunya Sí que
Es pot, que demanaven al govern
de Junts pel Sí incloure als pres-
supostos de la Generalitat del 2017
la construcció de la segona resi-
dència i l’habilitació de l’espai ja
construït per al centre de dia a la
residència Ramon Berenguer. En
canvi, l’esmena de Ciutadans en els
mateixos termes no va prosperar.

També han passat el tràmit
les peticions de garantir la con-
certació de places d’atenció sa-
nitària pública per a majors de
65 anys amb diversitat funcional
i de garantir un mínim de nor-
anta places públiques d’atenció
sociosanitària a la ciutat.

Ara, el debat es traslladarà al
Ple del Parlament, que decidirà si
finalment els pressupostos in-
clouen aquestes partides o no en
una sessió que se celebrarà a prin-
cipis de març.

D’altra banda, els grups de
l’oposició presentaran també una
proposta de resolució al Ple del
Parlament per demanar la segona
residència i el centre de dia. Si s’a-
prova, el Govern tindria quatre
mesos per donar resposta.

En qualsevol cas, SOS Gent
Gran valora positivament el pas en-

davant en la seva reivindicació. “La
ciutat necessita inversions desti-
nades a la gent gran”, defensa el
seu portaveu, Miguel Ordóñez.

De tota manera, la plataforma
continua apostant per l’estratègia
de la mobilització al carrer. La se-
güent convocatòria serà el 23 de
febrer, coincidint amb la visita a
Santa Coloma dels representants
dels Serveis Socials de la Gene-
ralitat, que estudiaran la viabili-
tat de posar en marxa el centre de
dia per a la gent gran a la resi-
dència Ramon Berenguer.

El centre de dia s’ubicaria a la residència Ramon Berenguer. Foto: Arxiu

La segona residència, més a prop
de ser inclosa als pressupostos

» La reivindicació de SOS Gent Gran passa el primer filtre al Parlament
» Al març es decidirà definitivament si la Generalitat assumeix la inversió

Som i ICV reclamen la gestió
directa del servei de neteja

POLÈMICA4Som Gramenet i
ICV-EUiA han fet revifar aques-
ta setmana la reivindicació de re-
municipalitzar el servei de neteja
dels edificis municipals, actual-
ment en mans de l’empresa Li-
masa. L’abril del 2014 el Ple
municipal va aprovar una moció
que instava l’Ajuntament a ges-
tionar directament el servei amb
els vots a favor del PSC, ICV-
EUiA, Gent de Gramenet i CiU,
i l’abstenció del PP. 

Ara, gairebé dos anys des-
prés, el govern municipal de
Núria Parlon argumenta que la

remunicipalització del servei
presenta dificultats tècniques, se-
gons han fet públic els dos grups
de l’oposició. Tot i axiò, Som i els
ecosocialistes defensen que la
gestió directa del servei suposa-
ria un estalvi de 89.000 euros
per les arques municipals i ga-
rantiria els llocs de feina dels tre-
balladors.

Els dos grups asseguren que
continuaran defensant la via de
la remunicipalització tant pel
servei de neteja com per la dei-
xalleria municipal, ara en mans
de la Fundació Tallers.

L’Auditori celebra 10 anys 
amb el quart Festival de Blues
MÚSICA4Després del concert
inaugural del Bcn Bluegrass
Trio diumenge passat a l’Isalba
Cafè, el IV Festival de Blues de
Santa Coloma es trasllada a
partir de demà a l’Auditori de
Can Roig i Torres, que enguany
celebra el seu desè aniversari.

Demà a les nou del vespre,
Big Mama & Sister Marion ho-
menatjaran les grans dames del
blues i dissabte serà el moment
d’Oneida James.  També a par-
tir de les nou del vespre, James
compartirà escenari amb el mú-
sic colomenc Marco Garrido.

La quarta edició del Festival de
Blues acabarà diumenge amb
una conferència musicada a Ca
la Sisqueta a càrrec de Manuel
López Poy i Sister Marion.

D’altra banda, l’Auditori re-
prendrà la seva programació el
17 de febrer amb un tribut a la
cantant francesa Édith Piaf, a cà-
rrec de l’Édith Piaf Trio. 

Fins al mes de maig, Can
Roig i Torres acollirà les actua-
cions de Rafa Bueno, Diane Ba-
ker i Xavier Pardo, Dalia Quar-
tet o Kostan Bogdanovski i As-
trid Steinschaden.

Dimas Gragera, nou conseller
estatal de Ciutadans

POLÍTICA4El regidor de Ciuta-
dans a Santa Coloma, Dimas Gra-
gera, ha estat escollit conseller
del partit d’Albert Rivera a nivell
estatal, després de la quarta As-
semblea General que la formació
ha celebrat a Madrid el passat
cap de setmana. 

Així doncs, Gragera serà un
dels 162 membres del Consejo
General de Ciutadans, l’òrgan en-
carregat de coordinar les assem-
blees territorials del partit, així com

de fixar les grans línies d’estratè-
gia política. D’aquesta manera, el
regidor agafa el relleu en aquest òr-
gan dels també colomencs Raúl
García i Magí Algueró, que fins ara
formaven part del consell.

L’assemblea general de Madrid
ha estat la primera que Ciuta-
dans ha celebrat a nivell estatal i
una de les decisions més rellevants
ha estat la de deixar enrere la so-
cialdemocràcia i apostar per una
via “liberal-progressista”.

Dia d’Andalusia | ‘Platero i jo’
Can Sisteré acull avui a dos quarts de nou del vespre la inauguració de Platero i jo. Un segle d’història, una mos-
tra que inclou una selecció d'il·lustracions i pintures de Teresa Barrio sobre l'obra de Juan Ramon Jiménez i una
col·lecció d'Ángel Sody que reuneix al voltant de 200 exemplars del llibre. Des de la primera edició del 1914, fins

a l'última versió en la llengua quítxua. L’exposició s’inaugura amb motiu del Dia d’Andalusia, el 28 de febrer.
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Arcadi Oliveras aborda avui
la nova economia al Museu

CONFERÈNCIA4L’economista i
activista de Justícia i Pau, Arcadi
Oliveras, oferirà avui a les set de la
tarda una conferència sobre nova
economia al Museu Torre Ball-
dovina. La xerrada reflexionarà so-
bre la creació i funcionament de les
cooperatives, que Oliveras pre-
senta com a eines bàsiques per a
aquesta nova economia.

L’acte s’emmarca en el cicle
d’activitats per a la memòria his-
tòrica organitzat per l’Ajunta-
ment, que forma part de la Xarxa
Mai Més, de memòria i prevenció
del feixisme. De fet, Oliveras va ser
jutjat per la seva lluita antifran-
quista -i finalment absolt- el 1968
i detingut el 1976 per la Guàrdia Ci-
vil, per la seva participació en
una de les columnes de la Marxa
de la Llibertat. L’economista i ac-
tivista ha militat a l’Assemblea de

Catalunya, a Cristians pel Socia-
lisme i a l’organització pacifista
Justícia i Pau. 

REFUGIS ANTIAERIS
El cicle d’activitats per la me-
mòria històrica continuarà dis-
sabte amb la presentació de la
senyalització dels refugis an-
tiaeris de la ciutat.

D’altra banda, l’Ajuntament
continua fent una crida a la ciu-
tadania perquè els veïns s’im-
pliquin en la campanya Balcó so-
lidari, una iniciativa conjunta de
consistori i ciutadans que pretén
omplir els balcons de la ciutat de
banderoles amb missatges per la
pau, valor democràtic, justícia i
lluita pels drets humans. La pri-
mera banderola que es reparteix
se centra, precisament, en la
memòria històrica.

ESTUDIANTS4El Sindicat d’Es-
tudiants dels Països Catalans
(SEPC) de Gramenet celebrarà
dissabte el seu segon aniversa-
ri. Serà a les vuit del vespre a Ca
la Sisqueta i comptarà amb la di-
putada de la CUP, Anna Gabriel,
com a convidada. Gabriel com-
partirà protagonisme amb Mer-
cè Terés, del SEPC de la Uni-
versitat Autònoma de Barcelo-
na, i Dídac Espí, membre de l’as-
semblea local.

El sindicat vol aprofitar la ce-
lebració per fer balanç dels seus
primers dos anys d’activitat,
dels quals en fan una valoració
positiva. “Hem aconseguit tenir
presència en cinc dels vuit ins-
tituts públics de la ciutat”, diu
Espí. En molts casos aquesta
presència significa comptar amb
un o dos estudiants afiliats i
ara el SEPC colomenc vol con-
solidar-se. “L’objectiu d’aquest
any és impulsar un nucli del sin-
dicat a cada institut de Santa Co-
loma”, explica.

AVUI, VAGA
D’altra banda, el SEPC ha con-
vocat per avui una vaga d’estu-
diants de secundària -des de 3r
d’ESO a 2n de Batxillerat- en re-
buig a la Llei Orgànica de Millora
de la Qualitat Educativa (LOM-

CE) i la Llei d’Educació de Ca-
talunya (LEC). A Santa Coloma
hi haurà una manifestació a dos
quarts d’onze del matí a la pla-
ça de la Vila. Després, els estu-
diants colomencs participaran en
la marxa convocada a Barcelona,
que sortirà de plaça Universitat.

El SEPC denuncia que la
LOMCE provoca una recentra-
lització del sistema educatiu.
“Això té efectes sobre el model
d’immersió lingüística a Cata-
lunya”, asseguren. D’altra ban-
da, el sindicat critica les proves
estandarditzades en diversos
moments del procés d’escola-
rització, l’eliminació de l’assig-
natura d’Educació per a la Ciu-

tadania o el “foment de la com-
petició entre centres escolars
en comptes de la cooperació”.

Inicialment, els sindicats
d’ensenyament havien convocat
avui una jornada de vaga de
docents, en rebuig als pressu-
postos de la Generalitat del
2017. Finalment, però, USTEC,
CCOO i UGT han firmat un
acord amb el Govern per des-
convocar-la. Només el Sindicat
de Professors de Secundària
s’hi ha negat.

Tot i això, la USTEC -el sin-
dicat majoritari- ha donat suport
a la convocatòria del SEPC per
avui, igual que l’Assemblea Gro-
ga de Gramenet.

El sindicat ha convocat per avui una vaga d’estudiants. Foto: SEPC

El SEPC celebra el seu segon
aniversari amb Anna Gabriel
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REUNIÓ4La Plataforma Stop
Crematori vol comptar amb la
complicitat dels partits amb re-
presentació al Ple per aconseguir
l’objectiu de frenar la construcció
d’un forn crematori dins el com-
plex funerari projectat a la Cata-
lana. És per això que la platafor-
ma ha convocat els partits a una
reunió que se celebrarà en els
pròxims quinze dies, tot i que en-
cara no té una data definida. Per
ara, segons ha explicat Stop Cre-
matori en declaracions a aquesta
publicació, Ciutadans, Sant Adrià
en Comú, ICV-EUiA, Més, ERC i
CiU han confirmat la seva assis-
tència, mentre que el PSC i el PP
no han respost el requeriment. 

La voluntat de la plataforma és
trobar vies de treball conjunt amb
els partits. “Cal posar fil a l’agulla,
abans que comenci el procés per
atorgar les llicències al projecte de
complex funerari”, argumenta Pi-
lar Raja, membre de la plataforma.
Mentrestant, Stop Crematori

manté en suspens la possibilitat de
recórrer a la via judicial i els acti-
vistes exigeixen transparència en
el procés de negociació iniciat per
l’Ajuntament i el Consell Comar-
cal  amb Tanatori del Litoral, el
grup empresarial adjudicatari del
projecte. “No sabem quan es con-
vocarà de nou la comissió de se-
guiment de les negociacions”, diu
Raja. Al maig, l’Ajuntament i el
Consell Comarcal es van com-
prometre a negociar amb l’em-

presa perquè el tanatori no in-
corporés el crematori, però la pla-
taforma lamenta que fins ara no-
més reben informació a través dels
mitjans de comunicació. “Volem
que ens informin directament”,
demana Raja.

La setmana passada, per
exemple, fonts del Consell Co-
marcal asseguraven a Línia Nord
ser “optimistes” amb la possibili-
tat de convèncer Tanatori del Li-
toral per frenar el crematori.

L’oposició al crematori continua. Foto: Arxiu

Stop Crematori busca
complicitats amb els partits

» La plataforma convoca els grups municipals a una reunió multilateral
» Tots ja han acceptat, excepte el PSC i el PP que encara no han respost

La Generalitat podria destinar 
145 milions a Sant Adrià

PRESSUPOSTOS4La Generalitat
podria invertir 145 milions d’euros
a Sant Adrià  a través dels pressu-
postos del 2017, després que la co-
missió d’Economia i Hisenda del
Parlament hagi aprovat diverses
esmenes de Catalunya Sí que Es
Pot (CSQEP). En primer lloc, po-
dria habilitar una partida de 100
milions d’euros per executar un
projecte de cobertura de la Ronda
del Litoral, així com de col·locació
de barreres acústiques.

D’altra banda, podria invertir
30 milions en la de millora del pro-
cés de depuració de les aigües re-
siduals a les depuradores del Riu
Besòs. El principal objectiu és re-
duir el nivell d’elements contami-
nants del riu, que actualment és
molt alt a la desembocadura.

D’altra banda, CSQEP també
ha aconseguit incloure propostes
com una partida de 10 milions per
finalitzar l’Eix Via Trajana Sant Ra-
mon de Penyafort i una altra de
300.000 euros per revertir les
retallades al Centre d’Atenció Pri-
mària (CAP) Doctor Barraquer,

100.000 per reorganitzar el servei
de llevadores i pediatria al CAP la
Pau o 1 milió d’euros per instal·lar
proteccions contra la contamina-
ció acústica a la C-31. A més, els
pressupostos també podrien re-
servar 2 milions per reduir el
trànsit a la Nacional II, on també
s’hi faria un carril bici. 

Totes aquestes propostes van
ser aprovades amb l’abstenció de
la CUP -principal soci del Govern-
mentre que Junts pel Sí hi va vo-
tar en contra. Per altra banda, els
anticapitalistes van votar a favor
de destinar 2 milions a l’allarga-
ment del recorregut del Trambaix
fins a Badalona i en contra d’in-
vertir 8 milions en el col·lector de
Llevant. Tots els grups van votar
per unanimitat  la proposta de
“buscar les millors solucions” per
resoldre el problema de contami-
nació i de pèrdua de biodiversitat
del fons marí a la costa del Barce-
lonès Nord.

Ara, totes les esmenes s’hauran
de sotmetre a la votació del Ple del
Parlament, el mes de març.

El Museu de la Immigració
inaugura l’Espai Refugi

INAUGURACIÓ4El Museu d’His-
tòria de la Immigració a Cata-
lunya (MhiC) va inaugurar dis-
sabte el nou mòdul dedicat a ex-
posicions, batejat amb el nom de
Migrar-Espai Refugi i que tindrà
com a eix temàtic els desplaça-
ments forçosos. Amb aquest
nou espai, el Museu amplia el
recorregut de l’exposició per-
manent sobre les persones re-
fugiades i proposa, a través d’un
viatge virtual, acompanyar una
mare i dos fills en la seva fugi-
da des de Síria cap a Europa a
causa de la guerra.

D’altra banda, Migrar- Es-
pai Refugi inclou també una
taula d’activitats cartogràfiques
que permet als visitants conèi-
xer quins són els conflictes
contemporanis, el perfil humà,
les causes i els països d’origen
de tota la població mundial
que busca refugi en aquests
moments.

El nou espai del MhiC ha es-
tat creat amb l’ajuda de l’Oficina
de Patrimoni Cultural de la Di-
putació de Barcelona i també
amb el suport de la Secretaria d’I-
gualtat, Migracions i Ciutadania.

L’Escola Municipal de Famílies
torna avui a Sant Adrià

FORMACIÓ4Avui a dos quarts
de sis de la tarda el Centre per a
la petita infància i famílies acollirà
la inauguració d’una nova edició
de l’Escola Municipal de Famílies.
Es tracta d’un cicle de conferèn-
cies, tallers i formacions adreçat
a les mares i pares d’infants en
edat escolar de la ciutat. Hiper-
paternitat. Sobreprotegim els
nostres fills? és el títol de la pri-
mera conferència que avui a dos
quarts de sis de la tarda oferirà la

periodista i escriptora Eva Millet.
La següent xerrada serà Com
ajudem als nostres fills a gestio-
nar les seves pors?, a càrrec de la
psicòloga i terapeuta Maribel
Martínez.

El cicle s’allargarà fins a l’1 de
juny amb un programa que in-
clou conferències, tallers, es-
pais d’intercanvi o espectacles in-
fantils de diferent tipus. Ja es po-
den fer les inscripcions a la pà-
gina web de l’Ajuntament.

Empresa | Nou servei electrònic per agilitzar tràmits
Sant Adrià ja disposa de la Finestreta Única Empresarial (FUE), un servei que permet

presentar de manera telemàtica sol·licituds i tràmits relacionats amb l’activitat em-
presarial. Concretament, a través de la FUE es poden fer nou tràmits, entre els quals
hi ha les sol·licituds de llicència, comunicacions prèvies o declaracions responsables.
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Montgat

MUNTANYISME4Els amants de
la muntanya i l’escalada tenen una
cita avui a dos quart de set de la tar-
da a la Sala Pau Casals. El professor
de l'Escola de Muntanya del Club Ex-
cursionista Uecanoia, Jordi Camins,
oferirà la conferència De Katman-
dú al Camp Base de l'Everest, a la
recerca del ieti, en el marc del cicle
de xerrades organitzat per l'Aula
d'Extensió Universitària TIMO.

Camins és alpinista i esquiador.
Fa més de 30 anys que es dedica a
l’observació de les glaceres de dife-
rents indrets del planeta, sobretot a
les muntanyes dels Alps i dels Piri-
neus, tot i que també ha participat
en ascensions i expedicions a gla-

ceres i muntanyes en altres llocs
d’Europa, Àsia, Àfrica i Amèrica.

Camins també s’ha dedicat a la
docència. A més, ha rebut diferents
reconeixements a la seva trajectòria,
un dels més destacats dels quals va
ser el premi Medi Ambient de la Ge-
neralitat del 2012, per la seva apor-
tació divulgativa sobre els efectes del
canvi climàtic. En aquest sentit, el
muntanyista ha treballat pel Consell
Assessor per al Desenvolupament
Sostenible de la Generalitat en cicles
de conferències sobre els efectes del
canvi climàtic i ha publicat El Can-
vi Climàtic a les Glaceres dels Piri-
neus i La Glacera d’Aneto. Efectes
del Canvi Climàtic en Imatges.

ESCOLA DE SURF4Els veïns del Pla
de Montgat ja han rebut la infor-
mació de com serà el Wavegarden
Barcelona-Montgat i tenen clar
que el projecte patirà pocs canvis.
La Universitat de Barcelona –pro-
pietària dels terrenys–i l’empresa
Wavegarden van presentar públi-
cament fa una setmana el complex
de 48.000 metres quadrats dedi-
cats al surf, però la poca antelació
amb la qual es va anunciar l’acte va
fer que el projecte agafés els veïns
a contrapeu. “No hem tingut temps
de convocar cap assemblea i valo-
rar la iniciativa amb calma”, expli-
ca a Línia Nord Chus Clavero,
membre de l’Associació de Veïns
del Pla de Montgat.

Ara l’Ajuntament ha de deci-
dir si concedeix a Wavegarden els
permisos per impulsar el complex.
La decisió definitiva es prendrà al
Ple municipal de finals de mes i l’e-
xecutiu de Rosa Funtané en tindrà
prou amb els seus vots per donar
llum verda al projecte.

L’Ajuntament va reconèixer
abans de la presentació pública que
el disseny del macrocomplex es-
tava força enllestit,  tot i que deixava
la porta oberta a comptar amb les
opinions dels veïns. Un extrem
que, segons Clavero, no s’ha com-
plert. “En l’acte de presentació se-
’ns va vendre l’escola de surf com
un projecte tancat”, diu. “Entenem
que és un acord entre privats i que
l’Ajuntament té poc marge de ma-
niobra, però ens hauria agradat re-
bre més informació”, afegeix.

D’altra banda, entre els veïns
no hi ha una postura unitària en-
vers el Wavegarden Barcelona-
Montgat. “Alguns diuen que revi-
talitzarà la zona i altres en canvi ho
veuen més com una molèstia”, ex-
plica Clavero, que qualifica
d’”obres faraòniques” el pàdel o
l’escola internacional Hamelin-
Laie, que ja s’ubiquen al Pla de
Montgat.

En aquells casos, però, l’asso-
ciació assegura que va tenir més in-
formació sobre els projectes.

El projecte es va presentar públicament dijous passat. Foto. Ajuntament

El macroprojecte d’escola de
surf agafa els veïns a contrapeu

El muntanyisme, protagonista
avui a la Sala Pau Casals

Ocupació | Formació per a joves
Demà a les deu del matí el Centre Cívic les Mallorquines organitza una sessió infor-
mativa sobre cursos d’ocupació per formar zeladors sanitaris, auxiliars de comerç i

de magatzem, destinats a joves que estan a l’atur. Les formacions estan totalment
subvencionades i inclouen un període de pràctiques en alguna empresa del sector.

SERVEIS4Fins al 2023 el servei
de subministrament d’aigua a
Tiana estarà gestionat per Sorea,
però un cop arribi aquesta data
hi ha la possibilitat que l’Ajun-
tament opti per remunicipalit-
zar-lo, és a dir, per gestionar-lo
directament. Això va decidir el
Ple municipal de dimarts, que va
aprovar una moció de la CUP
que instava l’Ajuntament a es-
tudiar aquesta possibilitat, amb
els vots a favor dels anticapita-
listes i Junts per Tiana (JxT). El
PSC, ERC, el PDECat i el PP es
van abstenir.

Concretament, la proposta
demanava la creació d’una co-
missió que analitzi si el model és
convenient per a Tiana. El por-
taveu de la CUP, Àlex Rosa, va
defensar al Ple que la gestió pú-
blica suposaria un abaratiment
del servei. “Això permetria a
l’Ajuntament invertir diners en
la millora del servei”, va argu-
mentar. Per la seva banda el
portaveu de JxT, Isaac Salvatie-
rra, va demanar obrir un debat

rigorós. En aquest sentit la mo-
ció sol·licitava que entre el 2018
i el 2019 se sotmeti a informació
pública i debat ciutadà el model
de gestió de l’aigua al poble,
amb la participació de col·lectius
i persones especialitzades.

D’altra banda, Salvatierra
també va demanar obrir el debat
sobre la remunicipalització a al-
tres serveis que actualment es-
tan externalitzats.

Per la seva banda, l’alcal-
dessa Ester Pujol (PSC) va rei-
vindicar la gestió de Sorea i va
demanar que no es tinguin en
compte únicament les ganes de
“controlar” el servei a l’hora d’a-
postar per la gestió directa.

Mentrestant, el PDECat con-
sidera que el debat no és priori-
tari i el PP va demanar que la
gestió dels serveis no es basi en
“raons ideològiques”.

Sorea gestionarà el servei fins al 2023. Foto: Arxiu

El Ple aprova estudiar la
remunicipalització de l’aigua

Solidaritat | Tercera edició del Canicross 9 Pins
Diumenge se celebra la tercera edició del Canicross 9 Pins, una cursa en què els 
corredors van acompanyats i són ajudats pels seus gossos a l’hora de completar el recorregut.
La cursa destina part dels seus beneficis a les protectores d’animals Abam i Apropa’t. 
El recorregut és de 9,2 kilòmetres, amb sortida i arribada al restaurant Mas Blanc.

Tiana

El Rei Carnestoltes tornarà 
a visitar Tiana el 25 de febrer

FESTES4Després de molts anys
d’absència, el Rei Carnestoltes
tornarà a visitar Tiana. Ho farà el
25 de febrer, com a protagonista
d’una desfilada de carnaval orga-
nitzada per l’Agrupació Artística
del Casal. El Rei sortirà a les deu
de la nit de la Catequística i anirà
acompanyat per dues carrosses
fins a arribar a la plaça de la Vila,
on es farà el pregó des del balcó de
l’Ajuntament a un quart de dotze.

El seguici de Sa Majestat esta-
rà integrat per una primera com-
parsa que obrirà la desfilada i
precedirà la carrossa del Rei. Els
seus patges llançaran més de 50
quilos de caramels i llaminadures.

A més, la ruta comptarà amb
música en directe a càrrec de De
Mortimers i la festa serà retrans-
mesa per Ràdio Tiana. La desfila-
da acabarà a mitjanit amb un es-
pectacle a la plaça de la Vila.

El tramvia restaurat es podrà
visitar amb rutes guiades

CULTURA4Ben aviat els tia-
nencs podran visitar tot l’interior
del vagó de tramvia restaurat
que fa cent anys connectava el
poble amb Tiana. Tal com va
avançar Línia Nord, l’Ajunta-
ment i l’Associació d’Amics del
Tramvia es plantejaven aquesta
opció des de la festa d’inaugu-
ració del vagó, el 27 de novem-
bre, i finalment s’optarà per la
fórmula de les visites guiades.

Aquestes aniran a càrrec dels
voluntaris que han restaurat el ve-
hicle i es duran a terme el primer
diumenge de cada mes. La pri-
mera podria ser el 5 de març, tot
i que encara no està confirmat.
“L’objectiu és visibilitzar i donar a
conèixer el tramvia”, diu la regi-
dora de Cultura, Núria Blasco.

Les visites seran gratuïtes i l’A-
juntament i l’associació es plan-
tegen fer altres activitats.
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SALUT4El nen té unes dècimes
de febre. Tinc un mal de cap insu-
portable... Què s’ha de fer? On
s’ha d’anar? I si el CAP està tancat?
S’ha d’anar a l’hospital? Aquestes
preguntes es poden resoldre tru-
cant al telèfon 061 CatSalut Res-
pon, en el qual un equip de met-
ges i infermeres atenen el pro-
blema del pacient i li diuen què fer
o on anar en cada cas. 

Aquest telèfon és gestionat
per 200 professionals que asses-
soren els ciutadans les 24 hores
i els 365 dies de l’any, donant-los
resposta al seu problema de sa-
lut. L’atenció pot anar des d’o-
rientar-los en el tractament que
han de seguir fins a adreçar-los al
centre més adequat a la gravetat
de la seva afecció. A més, el ser-
vei també pot enviar un metge a
casa a través del sistema d’aten-
ció domiciliària o una ambulàn-
cia en el cas que es tracti d’una
urgència que hagi de ser atesa de
forma immediata. 

De fet, dues de cada tres ur-
gències que s’atenen als hospitals
es podrien fer des d’altres centres
sanitaris. I és que diàriament els
hospitals catalans atenen una
mitjana de 9.500 urgències, de les

quals només un 9,12% acaben
amb l’ingrés hospitalari dels pa-
cients. En aquest sentit, un 64%
de la resta d’urgències es po-
drien atendre a altres centres de
la xarxa assistencial sanitària.

INJECCIÓ DE RECURSOS
Durant els mesos de més fred,
especialment les setmanes amb
repunts d’epidèmies com la grip,
els serveis d’urgències treballen a

ple rendiment. És per aquest mo-
tiu que la Generalitat ha destinat
un milió d’euros més que l’any pas-
sat al Pla Integral d’Urgències de
Catalunya (PIUC). D’aquesta ma-
nera s’intenta fer front a la forta de-
manda d’aquest servei durant els
mesos d’hivern. 

La dotació destinada a aquest
programa frega els 17 milions
d’euros. De fet, es tracta de la in-

versió de recursos més alta dels úl-
tims cinc anys. 

D’aquests diners, la major part
es destina als hospitals –més de 14
milions d’euros–, però també es re-
serven recursos per tal que es pu-
gui reforçar tant l’atenció socio-
sanitària com la primària. 

BONES VALORACIONS
Amb tot, la llista d’opcions que els
ciutadans tenen a l’abast en cas
d’una urgència mèdica és variada
i no es limita només als hospitals.
Però, què n’opinen els usuaris de
tot plegat?

Segons dades del Govern, les
persones que han utilitzat els ser-
veis d’urgències valoren l’atenció
rebuda amb un notable. També en
aquesta línia, 8 de cada 10 en-
questats han expressat que tor-
narien a anar al mateix servei. 

En concret, els aspectes més
ben valorats pels usuaris d’ur-
gències són el tracte dels metges
i infermeres, les explicacions que
aquests donen i el respecte i la in-
timitat durant el servei. I és que
l’atenció a les urgències ha de po-
der donar una bona resposta a les
demandes d’atenció immediata
dels usuaris que hi recorren. 

El metge, a una trucada
» La Generalitat recorda la importància del 061 per atendre urgències i resoldre dubtes mèdics 

» Més de 200 professionals ofereixen atenció telefònica les 24 hores i els 365 dies de l’any

El sistema sanitari públic disposa
de diverses opcions on s’atenen les
urgències mèdiques:

0614En cas d’urgència, es pot
trucar al 061 CatSalut Respon, un
telèfon que funciona les 24 hores
i els 365 dies de l’any, en el qual
professionals mèdics atenen les
consultes i, si cal, envien un met-
ge o una ambulància. 

ATENCIÓ PRIMÀRIA4A Ca-
talunya hi ha 369 equips d’atenció
primària que atenen les urgències
als CAP durant el seu horari habi-
tual, sense necessitat de tenir una
visita programada. Fora d’aquest
horari hi ha els CUAP (Centre d’Ur-
gències d’Atenció Primària), que

estan oberts les 24 hores del dia.
Per altra banda hi ha els hospitals,
que compten amb serveis d’ur-
gències que permeten l’assistèn-
cia mèdica, quirúrgica, obstètrica
i pediàtrica, a més de la realització
de tractaments per a pacients
que necessiten cures diàries i pro-
ves diagnòstiques. 

EMERGÈNCIES4Es tracta de
bases d’emergències mèdiques
que estan als hospitals i els CAP de
tot el país amb recursos com ara
ambulàncies medicalitzades, ve-
hicles d’intervenció ràpida, heli-
còpter medicalitzat i unitats d’a-
tenció domiciliària que es despla-
cen al lloc d’emergència per tractar-
la tan ràpidament com es pugui.

Què puc fer en cas d’urgència?

Els usuaris valoren 

el servei d’urgències

amb un notable

Els ciutadans tenen diverses opcions a l’abast en cas d’una urgència mèdica. Fotos: Generalitat / Infografia: Línia

Serveis

sem.gencat.cat
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BADALONA4Que els botiguers
s’estalviïn diners a la factura
de la llum repercuteix no només
en el seu balanç final, sinó tam-
bé en el medi ambient. En
aquest sentit, l’Ajuntament de
Badalona ha posat en marxa
una campanya que justament
vol reduir la despesa energètica
a la ciutat per avançar cap a un
“nou model que disminueixi el
consum, augmenti l’eficiència i
incorpori les renovables”, ex-
plica el segon tinent d’alcalde i
regidor de Badalona Pròspera i
Sostenible, Àlex Mañas. 

La iniciativa femBDNeficient
està adreçada tant a comerciants
com a ciutadans i vol ajudar a
entendre la factura elèctrica i
proposar mesures encaminades
a la rebaixa del consum. 

Aquest assessorament el
portaran a terme tres persones
que han rebut formació especí-
fica en la matèria, en el marc
d’un pla d’ocupació municipal.
Serà totalment gratuït i inten-
tarà conscienciar sobre la im-

portància de fer un consum res-
ponsable d’electricitat. 

El consistori explica en un co-
municat que “a partir de conèi-
xer els conceptes inclosos a la
factura de la llum i com es cal-
culen, es pot analitzar la potèn-
cia contractada i les possibilitats

de reduir-la”, a més d’oferir “in-
formació sobre les diferents ta-
rifes i la contractació en funció de
les necessitats horàries”. 

La campanya durarà sis me-
sos. Per sol·licitar l’assessora-
ment cal demanar informació a
l’edifici Viver. 

Estalviar en la factura de la llum ajuda el medi ambient. Foto: Arxiu

Badalona vol que els botiguers
estalviïn en la factura de la llum

Sant Adrià | Cursos de tècnic de comerç
L’Ajuntament de Sant Adrià ha anunciat que farà un curs de tècnic auxiliar de
comerç entre els mesos de març i juliol, i entre setembre i desembre. Aquests
cursos estan adreçats a aturats majors de 35 anys i ensenyaran tècniques de 
comunicació i venda, gestió d’estocs, seguretat, higiene i aplicacions comercials. 

Comerç

El 75% dels comerços
han venut més l’últim any

ESTUDI4El 75% d’empreses del
sector han incrementat vendes i
beneficis durant l’últim any, se-
gons l’enquesta sobre la Salut del
Comerç (ESCO) elaborada per
l’escola universitària de comerç
ESCODI. Per aquest motiu, l’es-
tudi indica que la situació gene-
ral del comerç català mostra
una “recuperació mantinguda”. 

L’altra cara de la moneda
està representada per l’altre
25%, els quals continuen dis-
minuint en vendes i beneficis,
malgrat la bona conjuntura en la
qual sembla estar el comerç ca-
talà. En aquesta línia també es
pronuncia l’Institut Nacional

d’Estadística (INE), en els seus
estudis mensuals sobre la ven-
da al detall.

L’ESCO també palesa el que
es temien molts botiguers, i és
que el Black Friday va avançar
les despeses dels consumidors de
la campanya de Nadal. Pel que fa
a les rebaixes, l’informe destaca
que han millorat els ànims dels
clients, però també que el 41%
dels comerços que habitualment
fan rebaixes van avançar-les a
Reis, una altra de les principals
queixes del sector, que insta to-
thom a respectar les dates tra-
dicionals per a l’inici de les re-
baixes: el 7 de gener i l’1 de juliol.

SUPORT4L’alcaldessa de Bada-
lona, Dolors Sabater, i la batllessa de
Santa Coloma, Núria Parlon, van fer
explícit dilluns el seu suport a Artur
Mas, Joana Ortega i Irene Rigau,
acusats d’un presumpte delicte de
desobediència per organitzar el pro-
cés participatiu del 9N. 

Tots tres van comparèixer dilluns
per declarar al Tribunal Superior de
Justícia de Catalunya, a les portes del
qual van rebre el caliu de 40.000 per-
sones [veure pàgina 4]. Entre elles
hi havia Sabater, que qualificava de
“greu error del govern espanyol”
prohibir el referèndum. “Avui ens jut-
gen a totes”, deia l’alcaldessa.  Sabater
-que va assistir a la concentració de
suport acompanyada dels regidors

Oriol Lladó i Jose Téllez- ja va ser re-
provada l’octubre del 2015 per donar
suport públicament a Mas, Ortega i
Rigau, aleshores imputats. Ara, el PP
ha tornat a criticar la seva postura i
ha aprofitat per carregar contra el
PSC. “Què més ha de passar a Ba-
dalona perquè el PSC continuï con-
sentint que la CUP ens governi?”,
afirma el portaveu, Juan Fernández.

El suport de l’alcaldessa de Ba-
dalona als encausats es donava per
fet, però en el cas de Núria Parlon va
agafar per sorpresa a tothom. “Mal-
grat els errors del procés, que jutgin
l’expresident per posar urnes de car-
tró en una consulta que no ha tin-
gut cap conseqüència és un des-
propòsit”, va defensar l’alcaldessa.

PROTESTA4La plaça de la Vila
de Santa Coloma va acollir una
concentració per exigir a les
companyies elèctriques l’atura-
da dels talls de llum que ha pa-
tit la comarca les darreres set-
manes. La protesta va ser con-
vocada per l’Assemblea d’Atu-
rats local i va rebre el suport de
les federacions d’associacions de
veïns de Santa Coloma i Bada-
lona, així com de la Confedera-
ció de Federacions d’Associa-
cions de Veïns de Catalunya
(CONFAVC). És la segona mo-
bilització que es duu a terme a
la comarca en les dues últimes
setmanes i tot apunta que això
només és el principi. “Volem que
les elèctriques escoltin una re-
clamació conjunta dels veïns
de tot el territori”, explica el pre-
sident de la Confavc, Jordí Giró,
en declaracions a Línia Nord.

En aquest sentit, abans de la
concentració d’ahir, les federa-
cions veïnals es van reunir al

Centre Cívic Riu i van exposar el
seu pla de treball, que preveu la
convocatòria de mobilitzacions
arreu del país per provocar un
efecte dominó que transmeti
pressió a les companyies. Un
efecte que els veïns volen que es
comenci a propagar des del Bar-
celonès Nord.

Per la seva banda, Endesa no
ha mogut fitxa i manté que les
instal·lacions elèctriques dels

municipis de la comarca es tro-
ben en bon estat. Amb tot, la
companyia no ha fet públics els
motius de les apagades de llum
de les darreres setmanes.

Mentrestant, els Ajunta-
ments de la comarca continuen
fent costat als veïns i ahir re-
presentants dels governs muni-
cipals de Badalona i Santa Co-
loma van fer acte de presència a
la concentració.

La Confavc vol estendre les concentracions arreu del territori. Foto: Twitter

La comarca, epicentre de 
les protestes pels talls de llum

Sabater i Parlon donen suport
als acusats pel judici del 9N

Consell Comarcal |Cooperació
El president del Consell Comarcal del Barcelonès, Francesc Belver, es va reunir dilluns amb el pre-

sident de la Federació de Municipis de Catalunya, Xavier Amor, i  els presidents del Consell Comar-
cal del Baix Llobregat, Josep Perpinyà, i del Consell Comarcal del Vallès Occidental, Ignasi Gimé-

nez. Durant la reunió es van abordar qüestions relatives a ocupació, serveis socials i educació.
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La regidora Cañete guanya
dues plates a l’estatal màster
SANT ADRIÀ4Gran resultat per
a Filo Cañete. L’actual regidora
de Recursos Humans, Promoció
Econòmica, Benestar i Famílies
i tinent d’alcalde de l’ajunta-
ment de Sant Adrià va guanyar
dues medalles de plata a la 23a
edició del Campionat d’Espanya
de natació màster que es va dis-
putar a Palma de Mallorca entre
dijous i diumenge de la setma-
na passada.

Cañete, que competia a la ca-
tegoria d’entre 45 i 49 anys, va
quedar en segona posició en la fi-
nal de 100 metres braça que es

va disputar dissabte (amb una
marca d’un minut, 31 segons i 1
centèsima) i l’endemà en els 50
metres braça (que va completar
en 42 segons i 19 centèsimes). En
aquestes dues proves, la neda-
dora del Club Natació Sant Adrià
va quedar per darrere d’Adriana
Campoy, del CD Fortuna de Sant
Sebastià. 

La participació de Cañete en
la cita de la capital balear va tan-
car-se amb dues modalitats més,
una quarta plaça en els 200 me-
tres lliures i un sisè lloc en la pro-
va de 50 metres lliures.

SANT ADRIÀ4L’Adrianenc con-
tinua amb la seva cacera del líder.
L’equip de Pedro Pérez va acon-
seguir derrotar el Sant Quirze al
pavelló de la Verneda dissabte pas-
sat (28-25) i és segon en solitari
després de deixar enrere els del
Vallès Occidental.

El partit es presumia com una
lluita entre iguals i el que es va veu-
re sobre el parquet va ser un reflex
de la igualtat entre els dos con-
junts. Els primers minuts van
mostrar un intercanvi continu de

gols, amb alternatives en el mar-
cador, que l’Adrianenc va saber
tancar amb un parcial de 3-0 que
va servir per arribar al descans
amb aquesta renda (14-11).

Tot i que els homes de Josep
Maria Guiteras no li van perdre la
cara al partit i van aconseguir si-
tuar-se a només dos gols al co-
mençament del segon temps, l’A-
drianenc va saber gestionar a la
perfecció el seu avantatge i, durant
diversos moments de la segona
meitat, aquesta distància màxima

dels liles va créixer fins als 4 gols
(20-16, 24-20 o 26-22). Javier
Coba, amb 5 dianes, va ser el
màxim anotador lila, mentre que
el visitant Marc García, amb 8, va
ser el màxim golejador del matx.

Ara per ara, només el BM
Granollers és per davant de l’A-
drianenc, de manera que cada jor-
nada és una nova oportunitat per
pressionar els granollerins. El
pròxim compromís de l’Adria-
nenc serà la visita a l’Esplugues, el
penúltim, demà passat a les 6.

Santa Coloma | El Catgas vol començar a sumar contra el Levante
El Catgas Santa Coloma no vol esperar més per sumar els primers punts de l’any. Els d’Óscar

Redondo, que han perdut tots els partits d’aquest 2017, encetaran la dinovena jornada de la
Lliga regular demà a tres quarts de 9 al Pavelló Nou contra el Levante. El calendari, però, farà

que el Catgas jugui un altre partit quatre dies després, dimarts a la nit a la pista del Cartagena.

Cañete, eufòrica amb els seus dos metalls. Foto: Twitter (@JCallauBertoli)

L’Adrianenc, segon en solitari

La relació dels Dracs i Badalona
podria arribar a la seva fi. Una piu-
lada de l’entitat dilluns passat
que deia “Quan a una ciutat no et
valoren, el millor és buscar possi-
bles solucions a altres ciutats.
Trista realitat”. 

I és que el club s’està plantejant
la possibilitat de marxar. “Hem fet
peticions a altres municipis de la
rodalia, com el Masnou o Sant
Adrià, perquè no podem tolerar
que no se’ns tingui en compte per
a res”, explica el president José
Luis Soler a Línia Nord.

El darrer episodi del serial es
va viure ahir mateix, en una reu-
nió que els Dracs, l’Ajuntament i
el gestor del camp de Badalona
Sud havien de mantenir. Aques-
ta trobada, però, va durar menys
del que estava previst després

que el responsable de la instal·la-
ció no hi assistís. Malgrat aquest
darrer xoc, Soler assegura que el
problema “no és només amb
aquest govern”, sinó que s’arros-
sega des de fa més anys i que l’ú-
nic que volen és “un camp digne
per jugar i entrenar”.

L’AJUNTAMENT, CONCILIADOR
Per la seva banda, fonts munici-
pals han explicat a Línia Nordque

les reivindicacions que han fet
fins ara els Dracs són “legítimes”
i han mostrat el seu desig d’acos-
tar postures amb l’objectiu que el
club no abandoni la ciutat perquè
és “un referent”.

Segons expliquen, l’Ajunta-
ment dóna suport “a tots els es-
ports” i, en aquest sentit, aquesta
mateixa tarda està prevista una al-
tra trobada on sí que hi haurà la
presència de les tres parts. 

Els Dracs es plantegen la
possibilitat de deixar Badalona
» L’entitat, molesta amb els responsables del camp de Badalona Sud

» El club, el consistori i els gestors es tornaran a reunir aquesta tarda

Pau Arriaga
BADALONA

L’entitat vol un camp digne per jugar i per entrenar. Foto: Dracs
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BADALONA4Si se li preguntés a
qualsevol aficionat de la Penya què
espera del seu equip, les respostes
podrien ser, entre moltes altres,
que torni a aixecar títols o que con-
tinuï amb la seva aposta pel plan-
ter com ha fet tota la vida.

Però qualsevol d’aquestes res-
postes implica que el club es man-
tingui viu i amb bona salut i, en
aquest sentit, dijous passat l’enti-
tat va anunciar que ha arribat a un
acord amb Hisenda per refinan-
çar el deute, un fet que permet que
el club vegi la llum al final del tú-
nel i posa els fonaments per ga-
rantir la seva viabilitat.

Gràcies a aquest acord, que feia
mesos que es treballava i que es va
signar el mateix dijous, el Joven-
tut veu com podrà pagar els 3 mi-
lions que deu a l’Agència Tribu-
tària “en unes condicions assu-
mibles i en un termini global de
vuit anys”. Les converses amb
Hisenda també han fructificat en
l’aixecament de l’embargament
dels ingressos publicitaris que el
fisc havia imposat a l’entitat des del
mes d’octubre del 2015. La Penya
considera que aquest darrer fet és
indispensable perquè el club “re-
cuperi la normalitat”.

Amb aquest aspecte enca-
rrilat, l’entitat assegura que la
gran prioritat actual del consell
d’administració és “treballar in-
tensament per tancar les con-
verses que manté des de fa temps
amb entitats bancàries i amb l'A-
juntament, i que són igualment
fonamentals per a la viabilitat de
la Penya”. 

En els darrers mesos, el con-
sistori i el club han mantingut una
sèrie de trobades de manera pe-
riòdica per resoldre altres temes
pendents. La signatura d’aquest
pacte amb Hisenda, però, no sig-
nificarà que les reunions amb el
govern municipal s’accelerin, però
les dues parts s’han emplaçat a
continuar en contacte per treba-
llar conjuntament.

La darrera incògnita és la re-
lacionada amb el deute que el
club té amb Bankia, d’uns 5 mi-
lions d’euros. Segons va publicar
el diari As, però, el club també es-
taria a prop de signar un acord.

PARTIT A CAIXA O FAIXA
Amb la supervivència del club
encarrilada i després de perdre
diumenge passat en la visita a la
pista del Tenerife (89-75), la Pen-

ya afrontarà diumenge la prime-
ra final de la temporada en un par-
tit a caixa o faixa a l’Olímpic con-
tra l’UCAM Múrcia.

Els de Diego Ocampo, que
han vist com l’Obradoiro els tor-
na a atrapar després de guanyar la
darrera jornada en el duel de les
urgències contra el Manresa, re-
bran la visita del conjunt univer-
sitari, que té una victòria més
que els verd-i-negres. 

El tècnic gallec continua sen-
se Albert Miralles ni José No-
gués, que continuen recuperant-
se de les seves respectives le-
sions. Ocampo podria seguir
donant minuts al jove bosni
Neno Dimitrijevic, que ha anat
entrant de mica en mica a la di-
nàmica del primer equip i que va
tenir una gran actuació en el da-
rrer partit a l’Olímpic contra el
Morabanc Andorra.

Per la seva banda, el conjunt
que entrena Fotis Katsikaris
arribarà a la ciutat després d’u-
na contundent derrota contra el
Madrid (61-89). Els murcians,
però, han aconseguit dues de les
seves sis victòries a domicili
(contra el Betis i contra el Man-
resa) i viatjarà amb tota la plan-
tilla, on destaca el base argentí
Facu Campazzo, el màxim recu-
perador de pilotes de la lliga.

La llum al final del túnel
» El Divina Joventut ha anunciat un acord amb Hisenda que permetrà refinançar el deute de l’entitat

» El primer equip disputa la primera final de la temporada diumenge a l’Olímpic contra l’UCAM

L’acord també desbloqueja l’embargament dels ingressos publicitaris. Foto: CJB
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AGENDA SETMANAL
DISSABTE 11 DE FEBRER
21:00 Els mags Joaquín Matas i Ángel Gea,

l’humorista Jose Corbacho i Enric Magoo se-
ran els grans protagonistes del 17è Memorial
Li-Chang de màgia i humor. / Teatre Principal.

DEMÀ 10 DE FEBRER
18:00 L’associació TDAH organitzarà la Xerrada

en família sobre drogues, de la qual s’enca-
rregarà l’educadora i pedagoga social Carme
Romera. / Centre Cívic del Llatí.

DEMÀ 10 DE FEBRER
20:00 En el marc del Festival de Blues de la ciu-

tat es farà un homenatge a les grans dames
del gènere a càrrec de Big Mama & Sister Ma-
rion. / Auditori Can Roig i Torres.

DEMÀ 10 DE FEBRER
Tarda Doble oportunitat lúdica. Demà a la

tarda, el Polidor ha preparat una jornada pen-
sada per als fanàtics del futbolin i també per
als aficionats al tennis taula. / Centre de Pro-
ducció Cultural Juvenil Polidor.

DIMARTS 14 DE FEBRER
18:00Com tots els dimarts a la tarda, Maria Rosa

Bayà s’encarregarà del taller La vida de Sal-
vador Dalí, un acostament a la figura del ge-
nial pintor de Figueres. / Biblioteca Sant Adrià.

AVUI 9 DE FEBRER
18:30 Jordi Camins, professor de l'escola de Mun-

tanya del C.E. UECANOIA, s’encarregarà de la
xerrada De Katmandú al Camp Base de l'Eve-
rest a la recerca del Ieti. / Sala Pau Casals.

DEMÀ 10 DE FEBRER
10:00 En aquesta sessió informativa per a jo-

ves es parlarà sobre la formació que cal als ze-
ladors sanitaris, auxiliars de comerç i de
magatzem. / Centre Cívic Les Mallorquines.

DIUMENGE 12 DE FEBRER
18:00 L’il·lusionista Txema Màgic s’encarrega-

rà de l’espectacle Tea, time, amb una posa-
da en escena que recordarà el que fan els mags
anglesos. / Sala Albéniz.

BADALONA MONTGAT TIANASANT ADRIÀSANTA COLOMA

Arrenca un concurs de fotografies a les
mascotes. Les imatges s’hauran de pen-
jar a Instagram fent servir les eti-
quetes #lamevamascotaijo i #masco-
tesmontgat.

Comença un concurs de
fotografies de mascotes

A partir del 15 de febrer

El grup de teatre de la Colmena pre-
sentarà la seva adaptació d’una de les
obres més conegudes del dramaturg
Francis Veber, El sopar dels idiotes. / Te-
atre La Colmena.

‘El sopar dels idiotes’ de 
Veber arriba a la Colmena

Ds. 11 de febrer a les 18:00

L’Escorxador acull un
taller per dissenyar màscares

Ds. 11 de febrer a les 17:00

Mazoni estrena nous temes que estaran
inclosos dins el que serà el seu nou disc,
que presentarà durant aquest any. / Te-
atre Principal.

Mazoni, un dels caps de
cartell del festival Musica’t

Demà 10 de febrer a les 21:00

Ara que falta poc per al Carnestoltes,
l’Ajuntament ha preparat aquest taller
perquè es dissenyin les màscares. / Ca-
sal de joves l’Escorxador.

Seagull i Sangra tornen 
a la lliga aquest diumenge

BARCELONÈS NORD4D’aquí a
tres dies torna la competició de la
Segona divisió femenina. Després
de l’aturada de la competició per
la disputa dels diferents cam-
pionats estatals sub16 i sub18,
tant el Seagull com el Sant Gabriel
lluitaran per continuar amb les
seves bones dinàmiques.

Les gavines, líders amb qua-
tre punts d’avantatge respecte del
Barça B i set sobre l’Europa, vol-

dran sumar la seva tercera vic-
tòria consecutiva diumenge al
migdia a Sant Joan Despí, on
s’enfrontaran contra el Levante
las Planas.

Per la seva banda, el Sant
Gabriel, que actualment viu la mi-
llor ratxa de la competició amb
tres victòries consecutives, voldrà
perllongar el seu idil·li amb les
victòries diumenge a la tarda al
Ruiz Casado contra l’Estartit.

L’Hermes perd contra el Sants
i s’apropa a la zona perillosa

MONTGAT4Derrota contra un
dels equips més en forma de la
competició. L’Hermes no va poder
puntuar dissabte passat en la vi-
sita de la UE Sants (0-1) i torna a
estar a prop de la zona perillosa,
dos punts per sobre de l’Atlético
San Juan i tres de l’Avià.

Els de Lolo Alonso i Mario La-
milla van començar el partit con-
tra els barcelonins pressionant i
complicant el joc dels visitants,
però l’Hermes es va veure obligat
a substituir un dels seus refe-
rents ofensius, Jairo Conesa, al mi-
nut 26 de la primera part. L’Her-
mes va tenir dues oportunitats
abans del descans per mitjà de
Pozzo i de Manu, però la més cla-

ra va ser una rematada al traves-
ser del visitant Borrull.

La segona rematada perillosa
dels barcelonins, però, va acabar
en gol. Al minut 10 del segons
temps, Peke va aprofitar un refús
del pal per inaugurar el marcador.
L’Hermes va buscar l’empat a
base d’empenta, però tot i que els
visitants van jugar els darrers 20
minuts amb un home menys, les
rematades dels davanters de l’e-
quip no van tenir encert.

Ara, per tant, l’equip vol pas-
sar pàgina i pensar en l’enfronta-
ment de diumenge  a la tarda al
Municipal de Llagostera contra el
Llagostera B, un equip que enca-
dena tres victòries seguides.

BADALONA4El CF Badalona ja
ha viscut la segona jornada màgi-
ca al Municipal. La primera va ser
l’estrena, fa tot just 10 dies, però la
d’ahir va tenir un regust de boca es-
pecialment dolç. I és que l’equip va
golejar l’Sporting B (5-0) per re-
muntar l’eliminatòria i plantar-se
a les semifinals de la Copa RFEF.
Els escapulats poden dir, ben or-
gullosos, que juntament amb el
Barça són l’únic equip del país que
segueix viu en tres competicions.

La tarda, però, va començar
amb un ensurt, ja que Miquel Ro-
busté va haver de demanar el can-
vi al minut 13 per lesió. Però la pre-
ocupació es va convertir en alegria
només set minuts després, quan
Bruno va controlar de manera
magistral una passada llarga d’In-
diano i va fer el primer gol de la tar-
da. Amb aquesta diana l’equip ja
havia aconseguit donar-li la volta
a l’eliminatòria, però ni de bon tros
va aixecar el peu de l’accelerador
i vuit minuts després, Gerard Oli-
va no va fallar en la seva habitual
cita amb el gol i va aprofitar una
centrada magnífica d’Iván Agudo
per multiplicar per dos la renda.
Però com havia passat minuts
abans, el gol va donar ales al Bada,
que va continuar buscant la por-
teria de Benítez sense complexos
i un minut abans del descans,

Carlos Calvo va estrenar-se com a
golejador amb l’escapulada con-
vertint un penal.

Però l’afició encara havia de
celebrar dos gols més per tancar
una maneta per emmarcar. Oli-
va, al minut 10 de la represa, va
aprofitar un desajustament de la
defensa visitant per signar el seu
doblet i només tres minuts des-
prés, Agudo va tancar el marca-
dor rematant a plaer una passa-
da de la mort de Bruno.

DOS PARTITS EN QUATRE DIES
La classificació està aconseguida,
però el calendari no dóna, ni de
bon tros, una treva a l’equip. I és
que diumenge a les 5 de la tarda,
l’equip afrontarà el partit de la

25a jornada al Municipal contra
l’Atlètic Saguntí. Els escapulats
voldran sumar una victòria per
passar pàgina ràpidament des-
prés de la derrota de diumenge
passat a Saragossa contra l’Ebro
(2-0). Aquest resultat, combinat
amb la victòria del València Mes-
talla contra l’Hércules, ha fet
que els badalonins ocupin ara la
quarta posició.

Aquest, però, no serà l’únic
compromís dels de Manolo Gon-
zález, que el dimecres de la set-
mana que ve a les 7 de la tarda ju-
garan la semifinal de la Copa
Catalunya absoluta, també al
Municipal, contra el Girona de
Pablo Machín, el segon classificat
de la Segona divisió A.

El CF Badalona goleja, remunta 
i ja és a les semis de la Copa RFEF

L’equip va complir els pronòstics i va capgirar l’eliminatòria. Foto: CFB
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